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Inleiding 

De productie van Musical De Tocht laat zich gemakkelijk vergelijken met het schaatsen van de echte 
Elfstedentocht. Je kunt jarenlang getraind hebben maar als je aan de start staat weet je één ding zeker:  je gaat 
onderweg dingen tegenkomen die je niet hebt voorspelt. Ook tijdens onze reis naar de première hebben we de 
nodige scheuren in het ijs moeten trotseren en hadden we de wind niet altijd in de rug. Denk bijvoorbeeld aan 
Corona en vervuilde bouwgrond op de plek waar het Friso Theater gebouwd zou worden. Maar de blik op de 
finish bij de Bonkevaart is nooit afgewend. Het team van creatieven en producenten heeft onderweg bij elke 
tegenslag en meevaller voortdurend geanticipeerd en keuzes gemaakt die uiteindelijk geleid hebben tot het 
eindresultaat dat Musical De Tocht nu is. In dat proces zijn ook artistiek en technisch andere keuzes gemaakt dan 
oorspronkelijk bedacht, dit om de musical nog meer spektakel te geven. Zo is er bijvoorbeeld gekozen voor een 
uniek decor (draaiende ijsvloer van 2.000 m2) en waar in de originele begroting uitgegaan was van orkest op 
een opnameband is er voor de totaalbeleving uiteindelijk gekozen voor een live band e.t.c. Ook in het 
bouwproces van het theater moest er soms gekluund worden maar uiteindelijk kwam in de zomer van 2023 alles 
bij elkaar en werd een sprint ingezet naar de finish: Musical De Tocht is op 1 oktober 2023 in première gegaan. 
En hoe… 

 



Vliegende start 

Na een overweldigende kaartverkoop (70.000 tickets werden al voor de première verkocht) en goede recensies 
kwam Musical De Tocht sterk uit de startblokken. Er waren ook kritische klanken in o.a. het Algemeen Dagblad 
maar deze kritiek werd op social media snel de mond gesnoerd door de reacties van de eerste duizenden 
bezoekers. Bijzonder feit is dat we vanaf dag 1 zagen dat het meerendeel (68%) van de bezoekers van buiten 
Friesland komt. De Elfstedentocht heeft een sterke aantrekkingskracht op alle Nederlanders en ook de Belgen 
weten het Friso Theater te vinden. In het eerste halfjaar zijn er meer dan 200.000 kaarten verkocht. 

 

Wintertoerisme 

De grote bezoekersstroom heeft ook een duidelijk merkbaar effect voor de economie in Friesland. Daar waar 
Friesland in de zomer een populaire toeristische bestemming is was de provincie in de winter voorheen 
toerisme-luw. Met de komst van Musical De tocht is dit veranderd. Veel bezoekers boeken naast een ticket voor 
de voorstelling ook een overnachting in een hotel of diner in een restaurant in één van de elf Friese steden. 
Musical De Tocht heeft daarmee ook grote impact voor het toerisme in Friesland. Op dit moment doen we in 
samenwerking met de Noordelijke Hogeschool Leeuwarden provinciaal breed onderzoek om de impact 
meetbaar te maken. 

Marketing 

Waar de première de finish was voor het artistieke aspect van de musical ligt de finish voor de zakelijke doelen 
verder in de tijd. Het financiële succes van een theatervoorstelling is één-op-één gekoppeld aan de bereidheid 
van het publiek om tickets te kopen. Musical De Tocht hanteert een afgewogen marketingstrategie waarbij we  
alle marketingkanalen optimaal inzetten. We maken gebruik van massamedia (TV/Radio commercials), 
outdoorcampagnes,  grote retailacties in samenwerking met Chocomel en Albert Heijn en printadvertenties in 
alle landelijke dagbladen en magazines. Daarnaast hebben we in 2023 meer dan 250 PR publicaties gehad op 
TV, Radio, krant en lifestyle-bladen. We targetten onze doelgroepen vervolgens met een always-on online 
strategie waarbij we zowel organisch als betaald via alle social kanalen (Facebook, LinkedIn, Instagram, TikTok) 
en het Google Display Network heel specifiek onze doelgroep targetten.  Dit heeft er toe geresulteerd dat we 
van oktober t/m januari boven onze prognoses verkochten. Behaalde resultaten in het verleden geven echter 
geen garantie voor de toekomst. Met de laatste maand van het eerste halve boekjaar, januari, staat de winter 
aan het begin van haar einde. Musical De Tocht is een typische wintermusical en dat betekent dat we nu een 
spannende fase in gaan of de Tocht de bezoekersaantallen kan vasthouden terwijl het kwik stijgt.    

 



 

Halfjaarcijfers  
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sche illusie. “Je krijgt het gevoel dat 

je zelf ook beweegt”, zegt Van der 

Veen. “Het is vergelijkbaar met het 

effect in een stilstaande trein, die 

lijkt te vertrekken als de trein naast 

je begint te rijden.”De Tocht bouwt 

voort op een ontwikkeling die is in-

gezet met de musical Soldaat van 

Oranje. Bij deze musical, die in 2010 

in première ging en nog altijd loopt, 

draait de tribune van scène naar scè-

ne, wat zorgt voor een ‘bijzondere 

theaterervaring’.

Wind door de zaal

De bedoeling van deze techniek is 

om de kijker onder te dompelen in 

de sfeer van de voorstelling. De Tocht 

gaat een flinke stap verder. Door de 

ijsvloer, de beelden op de achter-

grond en de wind die af en toe door 

de zaal waait, voelt het voor bezoe-

kers alsof zij in het landschap zitten, 

inclusief Elfstedenkoorts.

Die voorpret hoort net zo bij de 

tocht als het schaatsen zelf. “Daar-

om begint de hele show al vier we-

ken voordat je in de theaterstoel 

zit”, zegt Van der Veen. “Mensen ko-

pen een ticket en krijgen van ons 

een app. Die hoef je niet te downloa-

den als je niet wil, maar die is wel 

onderdeel van de voorstelling waarin 

we het verhaal opbouwen.”

In de app ontvangen bezoekers 

praktische informatie over parkeren 

en dat soort dingen, maar zien zij 

It giet oan, elke avond weer
De Elfstedentocht is een avontuur van samenhorigheid,  

van vallen en opstaan. Zo hebben alle betrokkenen bij de 

productie van de musical De Tocht het in ieder geval ook 

ervaren. ‘Wij zijn vooral aan het klunzen.’

tekst
 Marco Visser 

foto Sjaak Verboom

N
ederlanders 

die jonger 

zijn dan 30 

jaar hebben 

nooit (be-

wust) een 

Elfsteden-

tocht mee-

gemaakt. 

De laatste 

tocht was 26 jaar geleden, in 1997. 

Zo dreigt de 200 kilometer lange 

schaatsrit vaderlandse geschiedenis 

te worden. Dat is ontzettend jam-

mer, vindt Foppe van der Veen, een 

van de producenten van musical De 

Tocht. “De Elfstedentocht is het 

summum van Nederlandse saamho-

righeid. Nederlands ja, niet Fries. De 

tocht is in Friesland, daar zijn we 

hartstikke trots op, maar zodra het 

even vriest, beginnen schaatslief-

hebbers in heel Nederland over de 

Elfstedentocht.”

Het gevoel om met zijn allen be-

zig te zijn met de tocht – vrijwilli-

gers, schaatsers, publiek ter plekke 

en voor de televisie – dat is het 

mooiste dat er is, zegt Van der Veen. 

“Als je het hebt meegemaakt, weet 

Schaatsnostalgie musical

je waar ik het over heb. We hopen 

dat we dat gevoel van de Elfsteden-

tocht hier tot leven kunnen wekken, 

ook voor de jongere generaties.”

‘Hier’ is op een bedrijventerrein 

in Leeuwarden, niet ver van de plek 

waar de Elfstedentochten in het ver-

leden startten. In korte tijd is er een 

theater gebouwd speciaal voor de 

musical De Tocht. 1460 bezoekers 

passen er in de zaal, waarmee De 

Tocht per voorstelling meer bezoe-

kers kan trekken dan Soldaat van 

Oranje in de hangar in Katwijk, waar 

1100 stoeltjes staan. In de theater-

zaal ligt een draaiende ijsvloer. Die 

zorgt ervoor dat je als kijker mee 

schaatst met de hoofdrolspelers.

De ring van ijs draait om de tribu-

ne heen, legt Van der Veen uit. Hij 

weegt 160.000 kilo, dus er is flink 

wat techniek voor nodig om de ijs-

vloer gelijkmatig te laten draaien. 

“Stel dat we die bewegende ring niet 

hadden, dan rijdt een schaatser aan 

de ene kant het podium op om al 

heel snel aan de andere kant weer te 

verdwijnen. Als de ring draait, dan 

blijft de schaatser op een plek. Je 

kijkt naar een loopband van ijs.”

Achter die lopende ijsband ziet 

het publiek beelden van de oevers en 

kades die de hoofdrolspelers op 

schaatsen passeren en de steden 

waar zij moeten stempelen. Die 

beelden bewegen mee met de 

schaatsers, wat zorgt voor een opti-

ook de persconferentie van de Elf-

stedenvereniging en het weerbe-

richt. “Een dag voor De Tocht krijg je 

een link naar een radio-uitzending, 

gepresenteerd door Dione de Graaff, 

die we hebben opgenomen alsof het 

twee uur voor de start is. Erben 

Wennemars schuift aan, Wiebe Wie-

ling, de voorzitter van de Koninklij-

ke Vereniging De Friesche Elf Ste-

den, belt in vanuit Harlingen met de 

laatste ijsberichten en een dweilor-

kest komt de uitzending verstoren. 

Ik heb natuurlijk al naar de uitzen-

ding geluisterd en kan je vertellen: 

het doet echt iets met je hersenen. 

Want na de uitzending ben je klaar 

voor de tocht.”

Ondertussen wordt het door het 

opwarmende klimaat almaar on-

waarschijnlijker dat de echte tocht 

ooit nog komt. Wringt het niet dat 

voor de musical een heel nieuw the-

ater wordt gebouwd met een ijsvloer 

waar veel energie voor nodig is? Van 

der Veen is zich bewust van dat 

spanningsveld. “Wij draaien volledig 

op wind en op zon en het gebouw 

wordt niet afgebroken als wij stop-

pen, maar hergebruikt.”

Ook voor het ijs is een oplossing 

gevonden om het klimaat zo min 

mogelijk te belasten. In het kort 

komt het erop neer dat de warmte 

die wordt onttrokken aan het water 

om er ijs van te maken, wordt ge-

bruikt om de zaal te verwarmen. 

‘We hopen dat 

we dat gevoel 

van de tocht 

hier tot leven 

kunnen 

wekken, ook 

voor jongeren’

 

‘Wij draaien 

volledig op 

wind en op zon 

en het gebouw 

wordt niet 

afgebroken als 

wij stoppen’ 

musicalproducent 

Foppe van der Veen
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Oké, ik ben eruit! Het wordt een kiepertje, een begrafenis
dus. Het idee dat je na je overlijden de oven ingaat, voelt
toch niet zo lekker. Het wordt dus een plekje op een be-
graafplaats. Maar waar? In Krimpen aan den IJssel, waar ik
geboren ben? Daar zal het uiteindelijk wel op uitdraaien.
Het liefst zou ik in Spanje begraven worden en dan in een
dorpje dicht aan zee. Dat zal wel even een dingetje wor-
den. Word ik gevlogen of ga ik over de weg? En tja, welk
dorpje? Er zijn er, met 5000 kilometer kust, zoveel die aan
zee liggen. Om maar niet te spreken over de kosten. Dat
wil ik mijn nabestaanden niet aandoen. Krimpen aan den
IJssel dus, of all places. Bloemen? In mijn jeugd heb ik
onze buurman geholpen met de verkoop van bloemen. Ik
ben met hem zelfs nog een aantal keren in Aalsmeer en
Beverwijk geweest om bloemen in te kopen. Dat was vroeg

opstaan hoor! Onderweg
leerde ik mijn eerste sjekkies
draaien (sigaretten van shag).
Tulpen, lelies, chrysanten,
irissen, rozen en anjers, ik
heb ze allemaal verkocht. Met
mijn armen vol langs de
deuren, maar een favoriete
bloem heb ik eigenlijk niet.
De anjer is sowieso taboe. Die
doet mij te veel denken aan
Prins Bernhard en dat was in
mijn ogen niet zo’n beste.
Met het hele koningshuis heb
ik trouwens niks. Nooit gehad
ook. Het mag van mij zo
afgeschaft worden. Shit, dit
gaat weer alle kanten op. De
steen: wat gaan we daar nu
opzetten? Een dag zonder
muziek is een verloren dag,
vind ik wel een mooie tekst,
maar is het niet helemaal. Het

moet iets zijn wat mensen doet glimlachen als ze langs
mijn graf lopen. Na regen komt zonneschijn misschien? Is
het ook niet helemaal. Oh, dit vind ik wel een dingetje. Een
foto op je steen. Ik vind het altijd prettig om een gezicht te
zien bij een naam. Ook in rouwadvertenties. Een foto zegt
zoveel meer. Uiteindelijk zijn het mijn vrouw en kinderen
die keuzes moeten maken. Wat betreft mijn organen, daar
heb ikzelf al een besluit over genomen. Door het Rode
Kruis ben ik definitief als bloeddonor afgewezen en als ik
geen bloed mag geven dan denk ik dat ik als orgaandonor
ook niet geschikt ben. Ik stel ze dus niet ter beschikking.
Vanaf 1 juli 2020 moet iedereen van 18 jaar en ouder, die
ingeschreven staat in een Nederlandse gemeente, zijn
keuze bepaald hebben want dan gaat de nieuwe donorwet
in. Keuzes, keuzes, keuzes. Pfff...

Keuzes

LEZERSCOLUMN

JAN SLINGERLAND

Metro plaatst elke dag lezerscolumns op onze website metro-
column.nl. De leukste daarvan komt in de krant, én verdient
vijftig euro. Stuur je column van 400 woorden en een foto in, en
wie weet zie je hem hier terug!

‘Een dag zonder
muziek is een ver-
loren dag’ is het
niet. Het moet
iets zijn wat men-
sen doet glimla-
chen als ze langs
mijn graf lopen. 

Jan Slingerland

„

INSTAGRAMBEROEMDHEID MARNIE THE DOG OVERLEDEN

De achttienjarige shih tzu Marnie the Dog is niet meer. Het hondje had bijna
twee miljoen volgers op Instagram. Marnie stond bekend om haar scheve
hoofd en lange tong. Het leven van de bekende hond was niet altijd roos-
kleurig. Toen ze elf jaar oud was, werd Marnie gevonden op straat, ze was
blind aan één oog en stonk enorm. Ze kreeg daardoor de bijnaam Stinky.

Het is koud in de Elfstedenhal in Leeu-
warden. Een fotograaf heeft z’n jas net-
jes aan de kapstok gehangen: „Had ik
beter niet kunnen doen.” Het is voor
Friesland een grote dag, want een
enorm theaterspektakel over de Elfste-
dentocht wordt - op een ijsvloer – gepre-
senteerd aan de pers. De Tocht gaat ie he-
ten.

Soldaat van Oranje 2.0 wordt De
Tocht, anderhalf jaar voor de première
in oktober 2021 al genoemd. Dat komt
vooral omdat de voorstelling zich af-
speelt op een ijsvloer van 2500 vierkan-
te meter waarover tribunes met pu-

bliek heen een weer schuiven. De toe-
schouwers worden zo bijvoorbeeld let-
terlijk de schaatsfans op de kades van
Franeker. De vloerprojectie kan van ‘de
bühne’ ook een bevroren meer in de
nacht maken en binnen een seconde
veranderen in een smal slootje in de zo-
mer. Producent De Tocht BV laat daar-
voor in de Friese hoofdstad een nieuw
theater met 1460 stoelen bouwen voor
acht shows per week en – wordt ge-
hoopt – 300.000 bezoekers per jaar.

Daar is publiek uit heel Nederland
voor nodig. „Maar iedereen hunkert al-
tijd naar de Elfstedentocht”, zegt crea-
tief producent Madelène van Beuze-
kom. „Als het vriest gaat ons nationale
hart sneller kloppen. Cultuur moet je
behouden en dit is nationale cultuur.”
Dat is nou juist de bedoeling van het
musicalspektakel. „Het samengevoel
van de Elfstedentocht komt misschien
nooit meer terug”, zegt haar collega
Fokke van der Veen. „De tocht kan al
lang niet worden georganiseerd, maar
je kunt hem wel laten voortleven in de
herinnering.” De Tocht BV wil dat be-
halve met de show ook met uitgebreide
programma’s op het gebied van educa-
tie, sport, cultuur en toerisme doen.

Andere planeet
Allard Blom - geen Fries - is verantwoor-
delijk voor het script en de liedteksten.
Gevraagd om een herinnering aan de
laatste Elfstedentocht in 1997, moet hij
het antwoord schuldig blijven: „Ik stu-
deerde in Amsterdam, ik weet er niets
meer van. Gek genoeg wel van ’85 en
’86. Toen was ik kind en ik zie zo nog
voor me dat mijn vader de Tocht heel
erg volgde. Maar 1997… ik zat even op
een heel andere planeet ofzo.”

Hoe dan ook, hij heeft de eer De
Tocht in een goed verhaal te gieten.
Blom heeft het nog niet af (’nog lang
niet’), maar hij is gekomen tot vijf vroe-
gere schaatsvrienden die elkaar in de
loop der jaren door ruzie en afgunst uit
het oog verloren zijn. In hun jongere ja-
ren deden zij elkaar echter een belofte:
als De Tocht ooit nog een keer komt,
dan rijden we hem samen uit. En belof-
te maakt schuld. Blom: „Ik wist al snel
dat ik geen geschiedenisles wilde ma-
ken. Nee, je krijgt een verhaal te zien
met mensen van nu en problemen van
nu. Blom maakte dankbaar gebruik van

Elfstedenverhalen die mensen instuur-
den na een oproep. „Mensen die er ston-
den en die het maar even gedaan heb-
ben, daar heb je écht wat aan. Dat kun-
nen kleine dingen zijn. De man die bij-
voorbeeld geïrriteerd raakte door het
enorme feestgehalte of iemand die de
eenzaamheid in het donker op een
Fries meer omschrijft.”

Als-ie opeens doorgaat
Hoe klein ook, de kans bestaat dat de
Elfstedentocht de volgende winter ver-
reden wordt. Nog geen jaar voor de pre-
mière van De Tocht dus, een voorstelling
die de herinnering aan het legendari-
sche evenement juist levend moet hou-
den. Is een zestiende editie erg? Op en
top-Fries en assistent-regisseur Tjerk
Kooistra: „Sowieso niet, want dan kan
ik ’m schaatsen. Maar ik snap de vraag.
Het eerste verlangen naar de Elfsteden-
tocht zal bevredigd zijn, maar er zal ook
zin zijn in een vervolg. Er zullen nieuwe
inzichten en exposure zijn. Dat lossen
we dan wel op. We denken hier niet el-
ke dag na over wat er eventueel alle-
maal zou kunnen gebeuren.” Met een
Friese lach: „Mocht er ooit een Elfste-
dentocht komen terwijl ook de show
gepland staat, dan kan ik me voorstel-
len dat we even een dagje overslaan.”
Info: Musicaldetocht.frl

‘Altijd hunkeren
naar De Tocht’
Het voorjaar staat voor de
deur, maar Friesland is het
startsein gegeven voor de
Elfstedentocht. In
musicalvorm deze keer. 

ERIK JONK

De winnaars van de laatste Elfsteden-
tocht in 1997, Klasina Seinstra en Henk
Angenent. | FOTO’S: GUIDO HIBMA
PHOTOGRAPHY

Ik weet niets meer van
’97, was op een andere
planeet ofzo.

Allard Blom

„

Niet erg als de echte
doorgaat, want ik kan
dan zelf schaatsen.

Tjerk Kooistra

„



GEEN tweede seizoen 

WEL Tweede seizoen 

Alle bedragen in EURO Periode 
1 augustus 2023 – 

31 januari 2024

Periode 
1 augustus 2022 – 

31 januari 2023

Periode 
1 augustus 2022 – 

31 juli 2023

Omzet 10.168.903 - 90.424

Kostprijs van de omzet 7.167.864 8.867 22.040

Brutomarge 3.001.039 -/-       8.867 68.384

Bedrijfskosten 532.666 231.235 699.943

EBITDA 2.468.373 -/-   240.101 -/-   541.559

Afschrijvingen 4.120.812 452.772 976.536

EBIT -/-   1.652.439 -/-   693.511 -/- 1.518.095

Financiële baten en lasten          -/-       167.522 -/-     63.770 -/-    162.544

EBT -/-  1.819.916 -/-   752.281 -/- 1.680.639

Belastingen 0 -/-   113.592 -/-     252.096

Nettowinst -/-  1.819.916 -/-   643.689 -/-  1.428.543

Alle bedragen in EURO Periode 
1 augustus 2023 – 

31 januari 2024

Periode 
1 augustus 2022 – 

31 januari 2023

Periode 
1 augustus 2022 – 

31 juli 2023

Omzet 10.168.903 - 90.424

Kostprijs van de omzet 7.167.864 8.867 22.040

Brutomarge 3.001.039 -/-       8.867 68.384

Bedrijfskosten 532.666 231.235 699.943

EBITDA 2.468.373 -/-   240.101 -/-   541.559

Afschrijvingen 3.530.541 452.772 976.536

EBIT -/-   1.062.168 -/-   693.511 -/- 1.518.095

Financiële baten en lasten          -/-       167.522 -/-     63.770 -/-    162.544

EBT -/-  1.229.689 -/-   752.281 -/- 1.680.639

Belastingen 0 -/-   113.592 -/-     252.096

Nettowinst -/-  1.229.689 -/-   643.689 -/-  1.428.543



Toelichting op de halfjaarcijfers en het afgelopen halfjaar 

Onze doelstelling is om zolang mogelijk te spelen, het liefst meerdere seizoenen. Maar zoals gezegd is het 
uiteindelijk het publiek dat bepaald hoe lang een theatervoorstelling zoals Musical De Tocht mag blijven 
draaien. Als er geen tickets meer verkocht worden dan valt onvermijdelijk het doek. 

Op het moment van schrijven van deze rapportage is er dan ook nog geen zekerheid over een tweede seizoen. 
Afschrijvingen kunnen met een tweede seizoen logischerwijs over meerdere jaren. Voor de volledigheid hebben 
wij daarom twee versies van de halfjaarcijfers in deze rapportage meegenomen.  
In het afgelopen halfjaar heeft de focus vooral gelegen op het theater en de productie gereed te hebben bij de 
première. Op 1 oktober 2023 heeft Musical De Tocht zijn wereldpremière beleefd en is de omzet t.o.v. geheel 
boekjaar 2022/2023 significant gestegen naar ruim 10 miljoen euro met een zeer gezonde brutomarge van 30% 
en een positieve EBITDA van € 2.468.373,-. Hiermee is de musical de Tocht een zeer winstgevende organisatie. 
Vanwege andere keuzes tijdens het bouwproces zijn de afschrijvingen gestegen.   

De onderneming is in korte tijd volgens plan explosief gegroeid. Van een start-up is de organisatie 
doorontwikkeld naar een grote organisatie van 150 medewerkers en ruim 300 vrijwilligers die nog elke dag 
verder door professionaliseert. We zijn er trots op dat de organisatie aan de voorkant vanaf dag één zonder 
grote problemen functioneert. Zowel de horeca in de foyer, de voorstelling en de company achter de schermen 
zijn een geoliede machine wat resulteert in een excellente bezoekersbeleving. 

Eventuele relevante wijzigingen binnen de onderneming 

Hans Staal (CEO van de Tocht B.V.) is per 1 maart 2024 definitief met pensioen gegaan. De huidige directieleden 
Foppe van der Veen, Madelène van Beuzekom en Lisette Bokma zullen dan ook zonder Hans verder gaan. 
Totdat er een nieuwe CEO gevonden is, mede afhankelijk of er een tweede seizoen gespeeld gaat worden, is 
Lisette Bokma door de AvA aangewezen als beletfunctionaris. 

Vooruitblik op de komende periode 

Onze missie is om de De Tocht BV zowel financieel als qua organisatieprocessen duurzaam te bestendigen zodat 
we met zekerheid een tweede seizoen (2024-2025) en voorbereidend een derde speelseizoen van Musical de 
TOCHT uit kunnen voeren. Van daaruit kan er telkens een jaar (speelseizoen) vooruit gekeken worden en op de 
markt worden ingespeeld met als doel om continuïteit en daarmee winst te realiseren alsmede onze 
maatschappelijke doelstellingen duurzaam vorm te geven.  

De financiële prognose voor een tweede seizoen ziet er zeer goed uit, te meer de Tocht zich als musical heeft 
bewezen. De onderhandelingspositie met externe partners is hierdoor sterker geworden.  

Bij een nieuw seizoen gaan wel grote investeringen vooraf en zullen er veel verplichtingen moeten worden 
aangegaan, o.a. met onze 150 personeelsleden incl. ZZP’ers en externe partners. Er zullen daarom voor de rest 
van het eerste seizoen een aantal kostenbesparingen moeten worden doorgevoerd, extern kapitaal worden 
aangetrokken én de aandeelhouders zullen om extra kapitaal worden gevraagd. 

Voor NPEX zal de obligatieaflossing vooralsnog op 15 augustus 2024 (kunnen) worden gerealiseerd.   Wellicht 
zullen wij vragen om een nieuwe obligatielening uit te geven voor een X bedrag cq de bestaande 
obligatiehouders vragen of zij bereid zijn om te converteren naar een nieuwe lening. Het bedrag wat dan niet 
wordt geconverteerd wordt alsnog door De Tocht en haar aandeelhouders afgelost. 

De Tocht BV 

L. M. Bokma   
Beletfunctionaris


